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Przebieg IX sesji Rady Miasta Luboń, 
12 grudnia (czwartek) 2024r. godz. 17.00 

Sala Sesyjna Urzędu Miasta Luboń 

 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Wolne głosy i wnioski mieszkańców. 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta 

Luboń na 2024 rok. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Luboń na lata 2024-2041. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Luboń na 

2025 rok.: 
a) przedstawienie przez burmistrza projektu uchwały budżetowej wraz z 

uzasadnieniem, 
b) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów, 
c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie projektu 

uchwały budżetowej i w sprawie możliwości sfinansowania deficytu 
budżetowego, 

d) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej i Komisji Budżetu i Finansów, 

e) przedstawienie autopoprawek do projektu budżetu, 
f) dyskusja nad projektem budżetu, 
g) głosowanie wniesionych przez burmistrza autopoprawek, 
h) głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawkami. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2025-2044. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Miasta Luboń 
ograniczeń w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych 
do spożycia poza miejscem sprzedaży. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 
Burmistrza Miasta Luboń w trybie bezprzetargowym umowy najmu na okres do 
trzech lat (stacja zlewcza). 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania Medalu "Zasłużony dla Miasta 
Luboń" panu Zbigniewowi Czekała. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania Medalu "Zasłużony dla Miasta 
Luboń" pani Marii Nowak. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie porozumienia 
międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą Komorniki oraz Miastem 
Luboń i Gminą Dopiewo w zakresie lokalnego transportu zbiorowego 

12. Przedstawienie planów pracy Komisji Rady na 2025 rok. 
13. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Luboń o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
14. Sprawozdanie Burmistrz Miasta Luboń o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym oraz wykonania uchwał. 
15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Przyjęcie protokołów sesji nr VII i VIII. 
17. Zakończenie obrad. 

 
/zał. nr 1/ - Porządek obrad. 
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Przebieg obrad: 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 

Przewodnicząca Rady, Teresa Zygmanowska przywitała wszystkich i otworzyła IX sesję 
Rady Miasta Luboń zwołaną na dzień 12 grudnia 2024r., na godz. 17.00. 

W sesji uczestniczyli również burmistrz Małgorzata Machalska, wiceburmistrz Dorota 
Franek, wiceburmistrz Michał Popławski, Skarbnik Miasta Mirosław Stromczyński, Sekretarz 
Miasta Janusz Piasecki, mecenas Przemysław Czaczyk, informatyk Ziemowit Maląg oraz 
pracownicy Biura Rady Agnieszka Daszkiewicz i Dominika Kędziora która protokołowała 
przebieg obrad. Obecni byli także zastępca dyrektora Biura Majątku Komunalnego Krzysztof 
Knopczyński, kierownik Wydziału Oświaty, Zdrowia i Kultury Romualda Suchowiak, 
kierownik Wydziału Promocji i Komunikacji Społecznej Angelika Stefaniak, kierownik 
Wydziału Spraw Komunalnych Mateusz Olejniczak, oraz komendant Straży Miejskiej 
Łukasz Kołcz. 

W celu stwierdzenia kworum Przewodnicząca Rady Miasta poprosiła radnych o osobiste 
potwierdzenia obecności. 

1. Anna Edyta Bernaciak obecna 

2. Rafał Tomasz Błaszczak obecny 

3. Łukasz Piotr Budzyński obecny 

4. Konrad Dominiak obecny 

5. Katarzyna Ekwińska obecna 

6. Hieronim Gawelski obecny 

7. Piotr Łukasz Izydorski obecny 

8. Jakub Przemysław Jelinski obecny 

9. Manuela Anna Michalak obecna 

10. Monika Izabela Nawrot obecna 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak obecna 

12. Andrzej Roman Okupniak obecny 

13. Maciej Różański obecny 

14. Marek Samulczyk obecny 

15. Michał Jacek Szwacki obecny 

16. Dorota Anna Traczyk obecna 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol obecna 

18. Paweł Antoni Wolniewicz obecny 

19. Magdalena Anna Woźniak nieobecna 

20. Elżbieta Zapłata-Swedziak nieobecna 

21. Teresa Zygmanowska obecna 

 

  

 
W głosowaniu wzięło udział  i zalogowało się 19 radnych 

/obecnych - 19 radnych/. 

Nieobecne dwie (2) radne: Magdalena Anna Woźniak, Elżbieta Zapłata-Szwedziak. 
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/zał. nr 2/ - Stwierdzenie quorum – Lista obecności - wynik głosowania. 

 
 
Ad. 2. Wolne głosy i wnioski mieszkańców. 
 
Żaden z mieszkańców Miasta Luboń nie stawił się na Sesji Rady Miasta. 
 
 

Ad. 3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta 
Luboń na 2024 rok. 
 

Zmiany, wraz z autopoprawkami, przedstawił Skarbnik Miasta Mirosław Stromczyński. 
Jak zawsze Skarbnik przedstawił najpierw projekt złożony radnym w terminie, a następnie 
autopoprawki, które zgłoszono w terminie późniejszym. Autopoprawki były omawiane na 
posiedzeniu Komisji Budżetu, w dniu 11 grudnia 2024r. 
Począwszy od dochodów, skorygowano wpływy z opłat za zezwolenia, akredytacje oraz 
opłaty ewidencyjne. Pod tą pozycją kryją się m.in. opłaty za zajęcie pasa drogowego. 
Wprowadzono również wpływy z tytułu kar i odszkodowań, z tytułu kar umownych od 
wykonawców inwestycji miejskich. Umniejszono środki otrzymane z funduszu Polski Ład. 
To środki, które zaplanowane były na realizację zadania pod nazwą „Budowa ulicy Buczka”. 
Kwotę 2 miliony 60 tysięcy przeniesiono na rok przyszły, czyli zadanie będzie kontynuowane 
w przyszłym roku, w którym to zrealizowane zostaną zarówno wydatki jak i dochody.  
W kolejnym dziale 756 skorygowano wpływy z tytułu podatków, zarówno tych realizowanych 
bezpośrednio przez Urząd Miasta jak i tych realizowanych przez Urzędy Skarbowe, korekta 
nastąpiła do poziomu przewidywalnego wykonania. Dotyczyło to m.in. podatku od środków 
transportowych, gdzie umniejszono przewidywane dochody. Zwiększono spodziewane 
wpływy z tytułu podatku od spadków i darowizn o 560 tys. Zwiększono również 
przewidywane wpływy z tytułu podatku od czynności cywilno-prawnych o kwotę 1,3 mln. 
 
Z kolei zmniejszono wpływy w rozdziale 75816 w paragrafie 049, gdzie znajdują się m.in. 
opłaty adiacenckie. Zwiększono, to była największa zmiana po stronie dochodów, wpływy  
z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych o kwotę 6.687,342 zł. To dodatkowe 
dochody zaplanowane na podstawie ustawy o szczególnych rozwiązaniach służących 
realizacji ustawy budżetowej na rok 2024. Tak jak w latach poprzednich również w roku 2024 
przeznaczono dla samorządów dodatkowe środki, które kolejny już rok uzupełniają utracone 
w poprzednich latach wpływy w systemie podatkowym, m.in. z powodu zastosowania ulg i 
zwolnień podatkowych. Kolejne zmiany to m.in. środki z funduszu pomocy, jak również 
umorzenie pożyczki, czyli wpływy, jakby równowartość kwoty umorzonej pożyczki, która 
została przekazana na konto Urzędu, inaczej niż w poprzednich latach, gdzie umniejszono 
po prostu ostatnie raty. W tym przypadku Miasto otrzymało zwrot w gotówce, na konto 
budżetu miasta. W dziale oświata i wychowania dokonano korekty poszczególnych opłat, 
źródeł dochodów na wniosek m.in. jednostek budżetowych. Skorygowano również 
zaplanowane wpływy z tytułu dotacji otrzymywanych od innych jednostek samorządu 
terytorialnego, m.in. z tytułu uczęszczania dzieci z innych gmin do naszych przedszkoli, 
zarówno miejskich jak niepublicznych. Kolejne zmiany dotyczyły działu 852 Pomoc 
Społeczna, gdzie wprowadzono środki z Funduszu Pomocy przeznaczone na zasiłki dla 
obywateli Ukrainy. Zwiększono również wpływy z tytułu usług opiekuńczych. Skorygowano 
środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID. Były to środki zaplanowane na refundację 
kosztów podatku od towarów i usług dla tych gospodarstw domowych, które używają paliwa 
gazowe dla celów grzewczych i oczywiście spełniają też określone warunki, aby uzyskać 
taką pomoc. W dziale 900 analogicznie jak w dziale 600 przeniesiono środki otrzymane  
z Rządowego Funduszu Polski Ład dotyczące budowy ulicy Buczka na rok przyszły.  
To kwota 980 tysięcy po stronie wydatków, a częściowo zmian po stronie dochodów.  
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W rozdziale 604 Lokalny transport zbiorowy umniejszono kwotę dotacji celowej dla Miasta 
Poznania na realizację wspólnej komunikacji miejskiej. Wynikało to m.in. z poprawy wyników 
finansowych, m.in., wzrostu sprzedaży biletów. W rozdziale Drogi publiczne gminne, 
skorygowano inwestycje, czyli wspomniane wcześniej zadanie pod nazwą „Budowa ulicy 
Buczka”. Środki przeniesiono się na rok następny. Ponadto zwiększono również o 19 173,69 
zł środki na prace remontowe na ulicy Sienkiewicza. w dziale 700. 
Dokonano przeniesień wydatków między rozdziałami. Ta zmiana dotyczyła głównie Planu 
Finansowego Biura Majątku Komunalnego w Luboniu. Ponadto zwiększono o 270 tys. środki 
na zakup nieruchomości, odszkodowania za grunty przejęte na własność. Dokonano 
również przeniesień w dziale 750, administracja publiczna, w dziale 801, oświata i 
wychowanie. Wprowadzono m.in. środki z funduszu pomocy, na dodatkowe zadania 
oświatowe. Ponadto zwiększono w poszczególnych jednostkach budżetowych, szkołach, 
plan wydatków z przeznaczeniem na zakup materiałów, energii, zakup obiadów w szkołach. 
Analogicznie zwiększono środki w rozdziale 80104, czyli przedszkola. Tutaj również 
skorygowano plan wydatków (w przedszkolach). Zwiększono dotację dla przedszkoli 
funkcjonujących na terenie naszego miasta. Dokonano również przesunięcia wydatków w 
ramach zadania dofinansowanego ze środków europejskich. To zadanie pod nazwą 
„Zwiększenie dostępu do specjalistów w zakresie wczesnej diagnozy”.  Skorygowano tez 
wydatki w części dotyczącej świetlic szkolnych, liceów, ogólnokształcących. W dziale Pomoc 
społeczna wprowadzono kwoty otrzymanych dotacji oraz pomocy z funduszu. Analogicznie 
w dziale 855 Rodzina wprowadzono środki na wniosek Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Luboniu. W dziale 900 zmiana w zakresie inwestycji dotyczyła ulicy Buczka. 
Kwota 1.527,734,88 zł przeniesiona została na rok przyszły. Zadanie będzie kontynuowane 
w roku 2025. Ponadto w tym dziale w poszczególnych rozdziałach dokonano przeniesień, 
korekty wydatków m.in. wydatków zaplanowanych na dopłaty dla mieszkańców na wymianę 
pieców. Pozostałą kwotę w wysokości 8.388,61 zł przeniesiono na utrzymanie. Ostatnia 
zmiana nastąpiła w dziale Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego na kwotę 20 496 zł, 
czyli kwotę, którą planuje się na organizację imprez miejskich i przeniesiono ją do rozdziału 
75095, czyli Promocja. Wszystko odbyło się w ramach jednego wydziału. Skutkiem tych 
zmian była zmiana wyniku finansowego, umniejszona o deficyt o kwotę 9.061.785,08 zł. W 
celu zrównoważenia budżetu zaplanowano rozchody w kwocie 6.687,342 zł. Są to środki, 
które trafią na rachunek lokat i w przyszłym roku posłużą finansowaniu deficytu, o czym 
Skarbnik powie jeszcze przy okazji omawiania projektu budżetu na rok 2025. Ponadto 
zmniejszono zaangażowanie wolnych środków. 
 
Autopoprawki: 
W załączniku numer 1, czyli w części dotyczącej dochodów skorygowano w rozdziale 60016 
środki zaplanowane na zadanie już zakończone i rozliczone pod nazwą „Budowa ulicy 
Żeromskiego”. W rozdziale 75814 zwiększono środki z funduszu pomocy w wysokości 
3122,33 zł na realizację dodatkowych zadań oświatowych. W rozdziale 85213 
wprowadzono dotację celową z budżetu państwa na realizację zadań własnych bieżących 
gmin w wysokości 5500 złotych, z przeznaczeniem na dofinansowanie opłacania składek 
na ubezpieczenia zdrowotne. W rozdziale 85214 wprowadzono dotację celową na realizację 
zadań bieżących własnych gmin. Tym razem umniejszono o 10 tysięcy w celu dostosowania 
do poziomu środków, do zakresu realizowanych zadań. W rozdziale 85228 usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze zwiększono środki z dotacji celowej na 
realizację zadań bieżących własnych o 86 900 zł i były to środki przeznaczone na realizację 
programu OPIEKA 75+, czyli usługi opiekuńcze. Kolejna pozycja dotyczyła rozdziału 8504, 
wspieranie rodziny. Tutaj wprowadzono środki z funduszu pracy w wysokości 9744,49 zł, na 
realizację programu Asystenta Rodziny w 2024 roku. Ostatnia autopoprawka, w części 
dotyczącej dochodów, dotyczyła korekty zadania budowa ulicy Żeromskiego, w części 
kanalizacyjnej, umniejszenie o 1082,05 zł. W załączniku numer 2 dokonano przesunięcia 
wydatków między poszczególnymi rozdziałami. I tak w rozdziale 70001 Zakłady Gospodarki 
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Mieszkaniowej wynagrodzenia zmniejszono o 10666 zł. W rozdziale 75023 urzędy gmin 
zmniejszono o 6181 zł. Straże gminne wynagrodzenia zwiększono o 30 tysięcy. W rozdziale 
8001 szkoły podstawowe dokonano przesunięć wydatków, również w 80104 przedszkola, 
80120 licea ogólnokształcące, 80149 realizacja zadań wymagających stosowania 
specjalnej organizacji nauki. W rozdziale 80195 również zwiększono środki na świadczenia 
na rzecz osób fizycznych, z przeznaczeniem na pomoc zdrowotną dla emerytowanych 
nauczycieli. Ponadto wprowadzono po stronie wydatkowej wspomniane wcześniej dotacje 
z budżetu państwa na realizację zadań własnych, czyli na składki na ubezpieczenia 
zdrowotne na zasiłki okresowe, usługi opiekuńcze, wspieranie rodziny. Ostatnia zmiana 
dotyczyła rozdziału 90017 Zakłady Gospodarki Komunalnej. Tutaj wynagrodzenia 
umniejszono o 11879 zł. Skutkiem tych wszystkich zmian była również zmiana deficytu o 
1094,65 zł. W związku z tym należało zwiększyć przychody z wolnych środków o kwotę 
1094,65 zł. 
 
 
Projekt uchwały opiniowały trzy (3) Komisje: Komisja Budżetu i Finansów (wraz z 
autopoprawkami), Rozwoju i Infrastruktury (bez autopoprawek), Organizacyjno-
Prawna (bez autopoprawek). Wszystkie Komisje zaopiniowały projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
 
Dyskusja: 
Radny Marek Samulczyk: Przedłożona Radzie Miasta uchwała to uchwała porządkująca 
dochody i wydatki, która jest zawsze pod koniec roku. Zawsze tak się robi, ale zostało też 
wprowadzone parę zmian i o nie zapytał Radny. Nie znał odpowiedzi na przykład na 
zwiększenie środków w rozdziale 616 Drogi publiczne gminne, tj. 19 tysięcy z 
przeznaczeniem na prace remontowe ulicy Sienkiewicza. Zapytał Burmistrza, co tam mamy 
jako Miasto do zrobienia?. 
 
Zastępca Burmistrza, Michał Popławski  był przekonany, że mówił już na ten temat 
podczas Komisji Rozwoju i Infrastruktury, ale nie widział problemu, żeby wyjaśnić sprawę 
raz jeszcze. To były środki przekazane na oznakowanie ścieżki rowerowej, które zgodnie z 
wolą Radnych Rady Miasta miały być przeznaczone na kontraruch rowerowy. Zgodnie z 
wolą Komisji Rozwoju i Infrastruktury Rady Miasta Luboń, Miasto chce tą inwestycję 
zrealizować. Stąd zwiększenie środków w tym rozdziale. 
 
Radny Marek Samulczyk zapytał, czy to są dołożone środki do działu związanego z 
organizacją ruchu, czy to jest oddzielnie?. 
 
Zastępca Burmistrza, Michał Popławski  odpowiedział radnemu, że to jest oddzielnie, 
dlatego, że środki, którymi dysponował pan kierownik Wydziału Spraw Komunalnych, pan 
Mateusz Olejniczak na organizację ruchu, one dotyczą samego zatwierdzenia projektu. 
Tutaj jest mowa o faktycznej realizacji, czyli wykonaniu fizycznego malowania, oznakowania 
na tej ulicy. 
 
 
Dalej radny Marek Samulczyk zapytał o dział 7005, Gospodarka gruntami i 
nieruchomościami. W tym dziale zapisane zostały środki na zakup nieruchomości. Radny 
zapytał, o jakiej nieruchomości mowa?. 
 
Kierownik Wydziału Spraw Komunalnych, pan Mateusz Olejniczak odpowiedział 
radnemu, że środki te zapisane zostały na wykup gruntów, to znaczy na zakup 
nieruchomości, odszkodowania za grunty przyjęte w ramach procedury ZRiD. 
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Dalej radny Marek Samulczyk zapytał o zwiększenie środków o 30 tysięcy na 
funkcjonowanie Straży Miejskiej, z czym to było związane?. 
 
Zastępca Burmistrza, Dorota Franek odpowiedziała, że było to związane z nadgodzinami 
pracowników Straży Miejskiej, wynagrodzeniami z tytułu chorobowego oraz zastępstwami. 
 
Więcej pytań nie było. 
 
W związku z powyższym, Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad 
przyjęciem uchwały, wraz z autopoprawkami.: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 

9. Manuela Anna Michalak za 

10. Monika Izabela Nawrot za 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak za 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański za 

14. Marek Samulczyk za 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 

19. Magdalena Anna Woźniak nieobecna 

20. Elżbieta Zapłata-Swedziak nieobecna 

21. Teresa Zygmanowska za 

 

 

 

/zał. nr 3/ - UCHWAŁA NR IX/55/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 2024 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie: uchwały budżetowej Miasta Luboń na 2024 rok 

  
/zał. nr 4/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
Nieobecne dwie (2) radne. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 19 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0 
radnych. 
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Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

 
Ad. 4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie: uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Luboń na lata 2024-2044 

Omówieniem tej uchwały zajął się Skarbnik Miasta Mirosław Stromczyński. W załączniku 
numer jeden w Wieloletniej Prognozie, dokonano zmian w celu dostosowania Prognozy do 
zmian budżetu. Ponadto w załączniku numer dwa, czyli w wykazie przedsięwzięć, dokonano 
zmian pięciu przedsięwzięć. Zmiany dotyczyły zarówno limitów wydatków na poszczególne 
lata, jak i limitu zobowiązań, który zmieniono odpowiednio do postępu realizacji zadań. 
  
W tym zakresie również Skarbnik Miasta zgłosił autopoprawkę, wynikającą z 
autopoprawek do uchwały budżetowej. Skorygowano WPF w zakresie podstawowych 
wielkości, to jest dochodów ogółem, dochodów bieżących, wydatków ogółem, wydatków 
bieżących, wyniku, przychodów oraz wolnych środków. 

 
 

 
Projekt uchwały opiniowały trzy (3) Komisje: Komisja Budżetu i Finansów, Rozwoju i 
Infrastruktury, Organizacyjno-Prawna. Wszystkie Komisje zaopiniowały projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Dyskusji nie było. 
 
 
W związku z powyższym, Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad 
przyjęciem uchwały, wraz z autopoprawkami.: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 

9. Manuela Anna Michalak wstrzymała się od głosu 

10. Monika Izabela Nawrot wstrzymała się od głosu 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak wstrzymała się od głosu 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański wstrzymał się od głosu 

14. Marek Samulczyk wstrzymał się od głosu 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 
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19. Magdalena Anna Woźniak nieobecna 

20. Elżbieta Zapłata-Swedziak nieobecna 

21. Teresa Zygmanowska za 

 

/zał. nr 5/ - UCHWAŁA NR IX/56/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 2024 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie: uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Luboń na lata 2024-2044 
 
/zał. nr 6/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
Nieobecne dwie (2) radne. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 5 
radnych. 
Uchwała została przyjęta. 
 

 

 

Ad. 5 Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie uchwalenia budżetu miasta Luboń na 
2025 rok.: 
 

Przewodnicząca Rady Miasta Teresa Zygmanowska powiedziała, że projekt budżetu 
miasta i wieloletniej prognozy finansowej na rok 2025 wpłynął do Biura Rady 15 listopada. 
Radnym przekazano projekt drogą elektroniczną w tym samym dniu, czyli również 15 
listopada. Dla osób, które wyraziły taką wolę, dokumenty zostały przekazane również w 
wersji papierowej. Opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej o budżecie i wieloletniej 
prognozie finansowej wpłynęły do Biura Rady 10 grudnia i zostały przekazane radnym drogą 
elektroniczną tego samego dnia. Porządek obrad z dokumentami budżetowymi radni 
otrzymali 29 listopada, czyli zgodnie ze statutem miasta. Radni mogli bardzo szczegółowo 
zapoznać się z budżetem, który otrzymali już 15 listopada. Niemniej Przewodnicząca Rady, 
Teresa Zygmanowska poprosiła Skarbnika, Mirosława Stromczyńskiego o omówienie 
najważniejszych aspektów przedmiotowego dokumentu. 
 
Ad. 5.a /przedstawienie przez burmistrza projektu uchwały budżetowej wraz z 
uzasadnieniem/. 
 
W tym miejscu w imieniu Pani Burmistrz głos zabrał Skarbnik Miasta, Mirosław 
Stromczyński, który przedstawił podstawowe założenia i wielkości dotyczące budżetu. I tak 
dochody budżetu zaplanowane zostały w kwocie 209,763,042,46 zł. W tym dochody bieżące 
w kwocie 203,411,251,90 zł. Dochody majątkowe to 6,351,790,56 zł. W uzasadnieniu 
wskazano źródła dochodów. Porównując dane z latami poprzednimi, pierwsza rzecz, która 
rzucała się w oczy, to znaczny wzrost wpływów podatku dochodowego od osób fizycznych. 
To zmiana, która miała miejsce w roku 2024. Nastąpiły nowe zasady finansowania jednostek 
samorządu terytorialnego. Na tamten czas wpływy z podatku dochodowego stanowiły aż 
64%, prawie 65% dochodów ogółem. To przeważająca część dochodów. To na co Skarbnik 
zwrócił uwagę, to fakt, iż że z zestawienia zniknęła subwencja ogólna, subwencja oświatowa. 
Te kwoty, czy równowartość ich, zostały uwzględnione w wielkości wpływów z podatku 
dochodowego od osób fizycznych. Dzień wcześniej, tj. 11 grudnia 2024r., na Komisji 
Budżetu i Finansów Skarbnik z radnymi rozmawiał na ten temat i przedstawiał wyliczenie, 
które Miasto otrzymało z Ministerstwa Finansów, dotyczące wyliczenia właśnie tej kwoty 
wpływów z podatku dochodowego od osób fizycznych. Wskazano, że oprócz kwoty ogółem, 
czyli należnych dochodów z tytułu udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych i 
prawnych mamy 3.670.893,47 zł  . Mamy taką pozycję jak potrzeby finansowe, które w 
zamyśle miały zastąpić subwencję ogólną. W potrzebach finansowych mamy potrzeby 
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wyrównawcze, w przypadku Lubonia mamy kwotę zero, czyli jakby z tych algorytmów, z 
wyliczeń, ze wzorów wychodzi na to, że sytuacja gminy Miasta Luboń jest taka, że nie ma 
potrzeby, aby wyrównywać dochody. Potrzeby oświatowe obliczono na kwotę 54,832,864 zł, 
czyli jest to kwota wyższa niż subwencja oświatowa. W roku 2024 mieliśmy  ponad 44 
miliony. Potrzeby rozwojowe wyliczono na kwotę 4.284.492,22 zł  . Ostatnia, najmniejsza 
pozycja, potrzeby ekologiczne to 1351 złotych 60 groszy. Tak kształtowały się podstawowe 
źródła dochodów. Jeżeli chodzi o budżet, o stronę dochodową, to są dotacje z budżetu 
państwa na zadania zlecone, zadania własne, środki z Rządowego Funduszu Polski Ład, 
Funduszu Pomocy. Wpływy z najmu dzierżawy, z podatku od nieruchomości. Łącznie od 
osób fizycznych i od osób prawnych planuje się w przyszłym roku 23,7 mln zł. 
Jeżeli chodzi o wydatki, to planuje się wydatki w wysokości 225,443,705,03 zł. W tym 
wydatki bieżące i wydatki majątkowe w wysokości 36 906 880,10 zł. Również w tym 
przypadku przedstawione zostało zestawienie tabelaryczne, które pokazywało wielkość 
wydatków w poszczególnych działach. W wydatkach ogółem nie było zaskoczenia, że 
największy udział w wydatkach stanowiły wydatki na oświatę i wychowanie. To 45%, a w 
kwocie   101 899 096,67   Kolejne pozycje to transport i łączność, zarówno inwestycje, jak i 
środki na utrzymanie transportu publicznego, również w zakresie gospodarki komunalnej. 
W tej pozycji widać szereg inwestycji związanych z gospodarką odpadami, z budową 
kanalizacji, z utrzymaniem zieleni itd. Na koniec Skarbnik Miasta zwrócił uwagę na analizę 
poziomu zadłużenia miasta. Mianowicie na początku roku 2024 zobowiązania miasta 
wynosiły  67 135 770,29 zł, . W całości to zobowiązania z tytułu pożyczek i kredytów. Deficyt, 
który zaplanowany został pierwotnie na rok 2024 to były 34,618,477,62 zł. W celu 
sfinansowania deficytu zaplanowano przychody stu pożyczek, kredytów. Skarbnik zwrócił 
uwagę, że mamy również pożyczkę z KPO, wolne środki z rozliczeń z lat poprzednich, 
przelewy z rachunku lokat, czyli te 9 milionów 917 tysięcy. Kwota analogiczna, o której 
Skarbnik wspominał już wcześniej, czyli na uzupełnienie ubytków w udziałach w podatku 
dochodowym. Pierwotnie założono, że po zrealizowaniu wszystkich przychodów, jak 
również spłacie tych rat, które przypadają na rok 2024, poziom zadłużenia wyniesie 77 
milionów 321 tysięcy 790 złotych i 40 groszy. Z kolei na rok 2025 zaplanowano deficyt w 
wysokości 15 mln, przed autopoprawkami oczywiście 15 mln 680 662,57 zł, a rozchody z 
tytułu spłaty pożyczek i kredytów w wysokości 8 819 099,06 zł. Pierwotnie zaplanowano 
przychody z tytułu pożyczek i kredytów w wysokości 24 499 761,63 zł. W takim scenariuszu 
prognozowano dług na koniec 2025 roku w wysokości 93 mln 2452,97 zł. 
Wyprzedzając omawianie autopoprawek, które były punktem kolejnym, Skarbnik Miasta 
wskazał, że po pierwsze kredyt, w zasadzie pożyczka, bo to w ostateczności wyszła 
pożyczka komercyjna, nie kredyt, Miasto zaciągnie w roku 2025 wysokości 10 milionów, 
zatem zobowiązania na koniec roku będą niższe niż pierwotnie planowano. Ponadto 
zaplanowano również wcześniejszą spłatę przychodów z KPO, czyli wcześniejszą spłatę 
części zobowiązań. Wreszcie kwota, którą pierwotnie Skarbnik wskazał jako kwota 100 
kredytów i pożyczek na sfinansowanie deficytu przyszłorocznego, ona również ulegnie 
zmianie do poziomu 19,5 mln. Także można się spodziewać dużo mniejszego długu na 
koniec 2025 roku, około 14 milionów mniej. 
 
 
W tym miejscu do obrad sesji dołączyła radna Elżbieta Zapłata-Szwedziak. Od tego miejsca  
Rada liczyła 20 osób (nieobecna tylko jedna osoba, radna Magdalena Woźniak). 
 
 
Ad. 5.b. /przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów/. 
 
Opinię Komisji Budżetu i Finansów o projekcie budżetu Miasta na rok 2025 
przedstawiła i odczytała w całości przewodnicząca Komisji, pani Katarzyna Ekwińska. 
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Opinia, w oparciu o wszystkie dokumenty, szczegółową analizę i opinie Komisji Rady: 
Rozwoju i Infrastruktury, Ochrony Środowiska, Organizacyjno-Prawną, zaopiniowała projekt 
budżetu na 2025 rok pozytywnie. 11 grudnia 2024r. członkowie Komisji Budżetu i Finansów 
ustalili, że: Forma oraz szczegółowość projektu budżetu jest zgodna z obowiązującymi 
przepisami prawa. Budżet Miasta Luboń na rok 2025 zaplanowano z zachowaniem 
równowagi finansowej (zaplanowane dochody, przychody, wydatki i rozchody równoważą 
się). W projekcie uwzględnione zostały założenia do projektu Budżetu Miasta przyjęte 
Zarządzeniem Burmistrza Miasta Luboń nr 69/2024 w dniu 06.09.2024 r. 
 
/zał. nr 7/ - Opinia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Luboń w sprawie projektu 
budżetu Miasta na rok 2025. 
 
Ad. 5.c. /przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie projektu uchwały budżetowej i w 

sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetowego/. 

 
Opinię Składu Orzekającego Regionalne Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 9 grudnia 
2024r. w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Miasta 
Luboń w roku 2025 przedstawił i odczytał w całości Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
Luboń, Piotr Izydorski. 
 
/zał. nr 8/ - Uchwała Nr SO-18/0951/643/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu, z dnia 9 grudnia 2024r. w sprawie wyrażenia opinii o 
możliwości sfinansowania deficytu budżetu Miasta Luboń w roku 2025. 
 
Dalej: 
Opinię Składu Orzekającego Regionalne Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 9 grudnia 
2024r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta Luboń na rok 
2025 przedstawił i odczytał w całości Wiceprzewodniczący Rady Miasta Luboń, Piotr 
Izydorski. 
 
/zał. nr 9/ - Uchwała Nr SO-18/0952/191/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu, z dnia 9 grudnia 2024r. w sprawie wyrażenia opinii 
projekcie uchwały budżetowej Miasta Luboń na rok 2025. 
 
 
 
Ad. 5.d. /przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej i Komisji Budżetu i Finansów/. 
W imieniu Burmistrz Miasta, głos zabrał Skarbnik Miasta, Mirosław Stromczyński.: 
Trudno było nie zgodzić się z postanowieniami, tj. opiniami odnośnie uwagi i wskazań 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. Oczywiście odnośnie postanowień dotyczących rezerw 
doszło do pomyłki, czyli do zamiany kwot między poszczególnymi rezerwami celowymi. 
Jak zauważono w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w uzasadnieniu były podane 
prawidłowe kwoty, czyli rezerwa na realizację zadań z zakresu zarządzania kryzysowego 
powinna wynosić 584 tysiące, natomiast rezerwa na realizację zadań określonych w 
programie współpracy z organizacjami pozarządowymi 500 tysięcy. Doszło do omyłkowej 
zamiany tych kwot między tymi dwoma punktami. W drodze autopoprawki zostanie 
zaproponowana zmiana polegająca na nadaniu treści paragrafu 14 odpowiedniego już 
brzmienia, z odpowiednimi kwotami. 
 
 
 
Ad. 5.e. /przedstawienie autopoprawek do projektu budżetu/. 
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Autopoprawki przedstawił Skarbnik Miasta, Mirosław Stromczyński: 
Oprócz zmian dotyczących postanowień w zakresie rezerw, zmiany dotyczyły nie tylko 
rezerw celowych, ale również rezerwy ogólnej. Ponieważ pozostałe autopoprawki 
powodowały zmianę wysokości wydatków, a w przypadku rezerwy ogólnej wyznaczono 
jej wysokość właśnie w odniesieniu do kwoty wydatków ogółem należało zmienić. Po tych 
zmianach treść paragrafu 14 będzie następująca. Punkt pierwszy ogólne wysokości 231 
tysięcy. Punkt drugi celowe wysokości 1,84 mln 590 złotych. Z tego na realizację zadań 
określonych w programie współpracy miasta Luboń z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami w roku 2025 w wysokości 500 tysięcy. Na realizację zadań własnych z 
zakresu zarządzania kryzysowego w wysokości 584 590 zł. Rezerwa na zarządzanie 
kryzysowe uległa nieznacznemu zwiększeniu o 590 zł. W związku z autopoprawkami po 
stronie wydatków, zwiększenie wydatków powoduje zwiększenie odpowiednio rezerw  
obowiązkowych, czyli rezerwy ogólnej i rezerwy na zarządzanie kryzysowe. 
Dalej Skarbnik Miasta omówił Autopoprawki dotyczące dochodów i wydatków. 
Po stronie dochodów zwiększone zostały środki w rozdziale 616 Drogi Publiczne Gminne. 
To środki z Rządowego Funduszu Polski Ład na realizację zadania pod nazwą budowa ulicy 
Buczka. W dziale 801 w rozdziale 801.04 przedszkola dokonuje się przeniesień 
dochodów w ramach zadania zwiększenia dostępu do specjalistów w zakresie wczesnej 
diagnozy, oferty edukacyjnej i zwiększenia kompetencji kadry przedszkoli publicznych na 
terenie miasta Luboń. Przeniesiono między paragrafem 205 z 7 i 205 z 9 kwotę 1965 złotych 
19 groszy. W rozdziale 80195 wprowadzono środki na realizację programu 
Erasmus+. W rozdziale 852 dokonano zmiany nazwy rozdziału 85205, który otrzymał nazwę 
zadania w zakresie przeciwdziałania przemocy domowej. W dziale 855 Rodzina, w rozdziale 
85202 wprowadzono środki z Funduszu Pomocy.  Środki z Funduszu Pomocy zwiększono 
o 123 tys. z przeznaczeniem na wypłatę świadczeń rodzinnych dla obywateli Ukrainy. W 
dziale 900 w rozdziale 901, ulica Buczka, część kanalizacyjna zwiększono plan dochodów 
o 980 tysięcy złotych. W załączniku numer 2 czyli w części dotyczącej wydatków w dziale 
600 rozdział 616 zwiększono środki na inwestycje na zadanie pod nazwą budowa ulicy 
Buczka kwotę 2,357,615,66 groszy czyli kwota dofinansowania plus wkład własny w dziale 
710 rozdział 71095 wprowadzono środki na zadanie inwestycyjne pod nazwą 
gospodarowanie wodami opadowymi na terenie miasta Luboń jako element adaptacji do 
zmian klimatu. W dziale 758 rozdział 75818 czyli rezerwy ogólne celowe dokonano korekty 
wydatków przeznaczonych na rezerwy czyli o 5590 zł. Tak jak wcześniej wspomniał 
Skarbnik Miasta zwiększono rezerwę ogólną oraz rezerwę na zarządzanie. W rozdziale 801 
oświata i uchowanie, przedszkola dokonano zmian wspomnianego wcześniej zadania pod 
nazwą zwiększenie dostępu do specjalistów. Zmiana polegała na przeniesieniu kwot 
wydatków między poszczególnymi grupami. W rozdziale 80195 wprowadzono po stronie 
wydatkowej środki na realizację programu Erasmus+, odpowiednie 172 706,61 zł i 36 584 
zł. W rozdziale 85205 w części dotyczącej wydatków również zmieniono nazwę rozdziału 
na zadania w zakresie przeciwdziałania przemocy domowej. W rozdziale 85203 ośrodki 
wsparcia zwiększono wydatki o 40 tysięcy. W rozdziale 85214 zasiłki okresowe zmniejszono 
z kolei o 40 tysięcy. W rozdziale 85230 pomoc w zakresie dożywiania zmniejszono o 90 
tysięcy. W dziale 85500 Rodzina wprowadzono środki wcześniej wspomniane z funduszu 
pomocy. Ponadto wynagrodzenia zwiększono o 92 tysiące sześćset dwadzieścia. Dział 900, 
rozdział 90101, w części kanalizacyjnej zwiększono o środki na budowę ulicy Buczka o 1 
691060,67 zł. Te wszystkie zmiany powodowały zmiany w zakresie wyniku finansowego, 
czyli zwiększono deficyt. Po zmianach deficyt budżetu wyniesie 17 mln 553 207,39 zł. 
Zwiększono też planowane przychody. Po zmianach będą wynosiły 26 milionów 372 tysiące 
306 złotych 45 groszy, Przychody zwiększyły się m.in. w zakresie środków o których 
Skarbnik Miasta wspomniał przy okazji 
omawiania zmian budżetu na 2024. Wprowadzone w roku 2024 po stronie rozchodowej 
środki w wysokości 6,687,342 zł na rachunki LOCAT w przyszłym roku, czyli 2025 zostaną 
wprowadzone po stronie przychodowej i posłużą na sfinansowanie deficytu. Dzięki temu 
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można zmniejszyć planowane przychody z tytułu pożyczek i kredytów. Dodatkowo 
wprowadzono również przychody w wysokości 167,432,49 zł. Były to przychody związane 
z niewykorzystanymi środkami z funduszy europejskich. 
Miasto otrzymało na rachunek część środków na realizację programu Erasmus+. 
Realizacja rozpocznie się w roku przyszłym, a te środki jako niewykorzystane poczekają 
do przyszłego roku na rachunku i posłużą w sfinansowaniu wydatków przyszłorocznych. 
Oprócz tego dokonano zmian w załączniku numer 7, czyli w zestawieniu dotacji. Tutaj 
przeniesiono dotację w rozdziale 80104 Przedszkola kwotę 10 800 zł. Przeniesiono też 
dotację dla Miasta Poznania na dotację dla gminy Mosina. 
 
 
Ad. 5.f. /dyskusja nad projektem budżetu/. 
 
Dyskusję nad projektem budżetu otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta Luboń, 
Teresa Zygmanowska. 
 
 
Jako pierwszy głos zabrał radny Marek Samulczyk.: 
Dochody, o których wspomniał Pan Skarbnik dotyczyły pytań radnego, tj. wzrostu dochodów 
z tytułu wpływów od podatku od osób fizycznych. Zostało wyjaśnione, bo porównując do 
roku poprzedniego wpływy podatku dochodowego od osób fizycznych wynosiły 58 milionów, 
od osób prawnych 2,8. Z tymi prawnymi tu akurat bym się zgodził, 
że ten wzrost jest taki jak zawsze w budżecie, troszeczkę większy do planowanych  
w bieżącym roku. Odnośnie wpływów dochodów od osób fizycznych, wiadomo, że to 
wszystko teraz jest liczone inaczej jak było kiedyś. Subwencje wliczane są w ogólny dochód 
z państwa, który dostajemy ze Skarbu Państwa. Porównując jeszcze wpływy dochodów od 
nieruchomości w poprzednim roku i w tym roku, to jest wzrost. 
Jak przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów wymieniła 2,9 miliona złotych. 
To prawdopodobnie było związane z podjęciem uchwały dot. wzrostu podatku w 2025 roku. 
Pytanie, czy te 2,9 mln zł tam było akurat wyliczone, czy było mniej? Radnemu wydawało 
się, że było mniej.   
 
 
Skarbnik Miasta, Mirosław Stromczyński odpowiedział radnemu, że skutki podwyżki 
podatku od nieruchomości różniły się od tego co mamy w kraju. Tu jest trochę więcej. Tak 
jak w ubiegłym roku było 8,1% wpływów podatku od nieruchomości, od osób  fizycznych i 
12,7%, a jest obecnie 14,5%, to 1,8% wzrostu. Należy mieć na uwadze, że budżet został 
skonstruowany na dzień 15 listopada, a uchwała, ostatnia zmieniająca budżet na rok 2024 
pokazuje nam, że niektóre wpływy były mniejsze, a niektóre były większe. W roku 2025 też 
może się tak zdarzyć. Gdy był konstruowany budżet, ustawowo musiał być gotowy do 15 
listopada, zrobiony i przekazany Regionalnej Izbie Obrachunkowej oraz radnym, to 
niektóre zmiany na pewno nastąpią. Nie da się przewidzieć każdej złotówki, to dopiero 
będzie pokazane pod koniec następnego roku. 
 
 
Radny Marek Samulczyk: Jeśli chodzi o wydatki: załącznik numer 2 (dwa) Lokalny 
transport zbiorowy, mamy sześć milionów pięćset tysięcy, które należy przekazać do 
Poznania, żeby funkcjonował transport lokalny. Rok temu było 6 milionów, teraz wiemy, że 
mamy około 300 tysięcy zwrotów ze względu na sprzedaż biletów.  Radny swego czasu 
złożył do budżetu wniosek o dodatkowe kursy linii 690. 
Na ten wniosek dostał odpowiedź Burmistrz Miasta. Radny w tym miejscu zacytował 
fragment odpowiedzi: „…..W odpowiedzi na pana wniosek dot. uruchomienia linii 690 w 
okresie wakacyjnym informuję, że Wydział Spraw Komunalnych rozważy pana wniosek 
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przy planowaniu kosztów transportu publicznego na rok 2025. Jednocześnie ostateczną 
uruchomienie linii zależne jest od przedstawionej kalkulacji dotacji na transport publiczny 
przed ZTM. Prognozę dotacji na rok 2025 otrzymamy do 30 października 2024 roku….” 
Radny zatem zapytał, czy uwzględniono w tym budżecie dodatkową ilość kursów w 
okresie wakacyjnym?. 
 
Zastępca Burmistrza, Michał Popławski odpowiedział radnemu, że na ten moment nie. 
 
W takim razie radny Marek Samulczyk zapytał, czy wniosek był też kierowany do 
Komisji Budżetu i Finansów. Czy Komisja tym wnioskiem się zajęła, czy nie?. 
 
Zastępca Burmistrza, Michał Popławski odpowiedział radnemu, że na ten moment nie. 
 
 
Radny Marek Samulczyk zapytał, dlaczego nie, skoro wniosek był złożony zgodnie z 
uchwałą budżetową?.  Był kierowany do Burmistrza i Komisji. Dlaczego Komisja Budżetu i 
Finansów tym wnioskiem się nie zajęła?. 
 
W tej sytuacji radny Marek Samulczyk złożył wniosek na sesji, aby przeszacować 
budżet i z rozdziału 92195 zdjąć środki finansowe z imprez miejskich, tj. Promocji 
Miasta, dokładnie kwotę 50 tys. zł i przenieść ją do rozdziału 60004, na 
uruchomienie linii 690 

 
Zastępca Burmistrza, Michał Popławski wyjaśnił radnym, że jest to linia najbardziej 
deficytowa, mało kto nią podróżuje. Miasto na tej linii nie zarabia. Służy bezpośrednio 
potrzebom mieszkańców, natomiast ona jest skorelowana i pomyślana w ten sposób, że 
główne jej zadanie to po prostu dowożenie dzieci do szkół w czasie trwania roku szkolnego. 
Dlatego jej kursy są tak skorelowane, żeby poszczególne dzieci z różnych rejonów miasta 
mogły dojeżdżać do szkoły za pomocą komunikacji miejskiej. Natomiast jeżeli chodzi o czas 
wakacyjny, to na pewno zawsze się znajdzie osoba, której zależałoby na funkcjonowaniu tej 
linii, ale to są pojedyncze osoby. Na podstawie przeprowadzonych przez Miasto obliczeń, 
taniej byłoby zamówić każdej potrzebującej osobie taksówkę albo Ubera, niż za puste kursy 
autobusu zapłacić 100 tysięcy złotych. 
Utrzymywanie linii autobusowej nr 690 w okresie wakacyjnym jest niecelowe. Jest to linia 
niepopularna, a kierowca wozi powietrze. To już było, funkcjonowało i nie sprawdziło się. 
Parę lat temu ta linia autobusowa kursowała w miesiącach wakacyjnych i po analizie 
zainteresowania podjęto decyzję o zawieszeniu kursowania. 
 
 
Zastępca Burmistrza, Dorota Franek zastanawiała się jaki jest sens i logika w zabieraniu 
50 tysięcy zł z imprez miejskich, w których bierze udział kilka tysięcy ludzi po to, żeby jak 
powiedział pan Zastępca Burmistrza, Michał Popławski wozić powietrze?. To po pierwsze. 
Po drugie dlaczego Rada Miasta ma właśnie ten paragraf umniejszać?. Dlatego, że to 
ulubiony radnego?. Pani Dorota Franek powiedziała, że jeszcze się do tego odniesie, ale 
najpierw poinformowała, że na początku kwietnia z inicjatywy mieszkańców Lasku 
(podpisało się pod nią 400 osób) została uruchomiona (od września) linia autobusowa nr 
690, która przywozi dzieci z ulicy Krętej do Szkoły Katolickiej. Linia została wydłużona i 
dostosowana do czasu rozpoczęcia lekcji. Lekcje rozpoczynają się o godzinie 8.15. 
Burmistrz czasami jeździ tym autobusem, tylko dlatego, żeby zobaczyć ile osób nim jeździ. 
Bywało, że jechała sama. W zeszłym tygodniu, w poniedziałek był rekord, bo jechało 7 osób. 
Na ponad 400 podpisów pod petycją o tworzenie przedmiotowej linii, frekwencja jest żadna. 
Dlatego Burmistrz poprosiła już pracowników Wydziału Spraw Komunalnych UML, żeby na 
koniec pierwszego semestru przedstawili wyliczenia, ile osób tym autobusem jeździ i jaki 
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jest koszt tej linii. Wracając do sprawy zdjęcia z działu Promocja Miasta 50 tysięcy zł, co 
zaproponował radny Marek Samulczyk, to jest to ściągnięcie z imprez miejskich, których 
mamy sporo, które są dedykowane do tysięcy mieszkańców tego miasta. Mimo, że pan 
radny nie lubi i nie chciałby tych imprez, tysiące ludzi są odmiennego zdania. Chcą korzystać 
z organizowanych przez miasto uroczystości, tak jak to ma miejsce w całej Polsce. Będzie 
organizowany Orszak Trzech Król, będzie Gala Siewcy, czy np. Dzień Kobiet lub Dni 
Lubonia, bo niby z których z nich Miasto miałoby zrezygnować?. Wszystkie te uroczystości 
są piękne, na wszystkie nasi mieszkańcy czekają z niecierpliwością, wszystkie cieszą się 
ogromnym powodzeniem i zainteresowaniem, wszystkie te uroczystości są wyczekiwane i 
chwalone. Są organizowane na najwyższym poziomie i biorąc pod uwagę ten poziom, skalę, 
zasięg przedsięwzięcia, koszt ich organizacji jest niewielki. Na samych Dniach Lubonia 
odnotowano ponad 9 tysięcy ludzi. Na scenie wystąpili uczniowie naszych szkół. 
To wszystko jest możliwe, przy stosunkowo niedużych nakładach finansowych, dzięki 
ciężkiej pracy pracowników Wydziału Promocji i Wydziału Oświaty, Zdrowia i Kultury. 
W mieście funkcjonuje też plaża miejska. Organizowane jest w tam kino letnie, animacje dla 
dzieci, różnego rodzaju akcje, jak np. pierwsza pomoc, ratownictwo. Każdego roku 
organizowany jest piknik w Wiśniowym Sadzie. Wigilia miejska. Mnóstwo działań 
kulturalnych. Charytatywny bieg Wigilijny, bieg Niepodległości. Festiwal Piosenki, kolejna 
sprawa. Teatrzyki dla dzieci organizowane w Bibliotece, wyjazdy seniorów. Komu zabrać, 
Ośrodkowi Kultury?. Odbywają się tam świetne przedstawienia teatralne. Ostatnio „Apetyt 
na czereśnie”. Koszt biletu to jedyne 40 zł. W Poznaniu 140 zł. 4 stycznia odbędzie się 
świetne przedstawienie „Akompaniator”, koszt biletu 40 zł. Biletów już nie ma. Nie ma się 
czemu dziwić w Poznaniu oferta kulturalna jest kilkukrotnie wyższa. 
To wszystko dzieje się w ubogim składzie, ponieważ wydziały Urzędu składają się z kilku, 
nie kilkunastu osób. To jest ciężka praca. 
 
W tym miejscu głos zabrała radna Karolina-Kąkol, nauczycielka Zespołu Szkół  
w Luboniu, która powiedziała, że bez wsparcia Urzędu, szkoła, nie zorganizowałaby 
żadnego powiatowego, wojewódzkiego, ani miejskiego konkursu. Z tej prostej przyczyny, że 
szkoła nie ma na to pieniędzy, ani na nagrody, ani na organizację. Nie byłoby niczego, gdyby 
nie wsparcie Urzędu Miasta. 
 
 
Przewodnicząca Rady Miasta, Teresa Zygmanowska, zarządziła w tym miejscu 
pięciominutową przerwę. 
 
 
Po przerwie głos zabrał Zastępca Burmistrza, Michał Popławski: 
Burmistrz sprawdził dokumenty i poinformował, że symulacja dofinansowania, która 30 
listopada została przekazana Miastu, czyli 15 dni później, przez ZTM wskazuje, że nie 
wykorzystamy jako Miasto prawdopodobnie całej kwoty. Czysto teoretycznie zatem w tym 
budżecie byłaby możliwość przeznaczenia kwoty 50 tys. zł na dodatkowy kurs. Natomiast, 
czy to będzie zasadne, czy też nie, Burmistrz osobiście uważał, że warto by było się nad 
tym zastanowić, ewentualnie przekazać sprawę na  Komisję Rozwoju i Infrastruktury, jak 
będzie omawiany temat komunikacji miejskiej. Taki temat Komisja ma zaplanowany przed 
okresem wakacyjnym, tak więc wszystko by się zgadzało. Na Komisji byłaby możliwość 
rozpatrzenia szerzej problemu i byłby czas na  podjęcie stosownej decyzji. Robienie 
czegokolwiek ad hoc, jest niezasadne. 
W momencie, kiedy był tworzony projekt budżetu tych dodatkowych kursów nie było. 
Natomiast w związku z tym, że 15 dni później dostaliśmy prognozę i tam jest niższa kwota 
niż te 6,5 miliona, więc pojawił pewnego rodzaju margines, który czysto teoretycznie można 
przeznaczyć na tą linię, o ile oczywiście radni podejmą taką decyzję. Tak wygląda stan 
faktyczny. 
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Ponieważ Burmistrz uważał, że nie ma potrzeby zabierania 50 tysięcy z Promocji po to tylko, 
żeby przeznaczyć to na linię 690, bo uważał, że jeżeli chodzi o środki finansowe, 
to jesteśmy w stanie przeorganizować budżet, Przewodnicząca Rady zapytała, jaka jest 
decyzja radnego, czy podtrzymuje, czy wycofuje wniosek?. 
 
Radny Marek Samulczyk podtrzymał wniosek. 
 
Przewodnicząca Rady, Teresa Zygmanowska zgodnie ze wnioskiem radnego Marka 
Samulczyka i zgodnie z paragrafem 5 ust. 4 Trybu pracy nad projektem uchwały 
budżetowej radny ma prawo zgłosić wniosek o zmianę, wskazując skąd zabrać, gdzie 
dodać, co zostało spełnione, zarządziła głosowanie. 
 
Głosowanie nad wnioskiem aby przeszacować budżet i z rozdziału 92195 zdjąć środki 
finansowe z imprez miejskich, tj. Promocji Miasta, dokładnie kwotę 50 tys. zł i 
przenieść ją do rozdziału 60004, na uruchomienie linii 690 

 
 
Za przyjęciem wniosku głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak przeciw 

2. Rafał Tomasz Błaszczak przeciw 

3. Łukasz Piotr Budzyński przeciw 

4. Konrad Dominiak przeciw 

5. Katarzyna Ekwińska przeciw 

6. Hieronim Gawelski przeciw 

7. Piotr Łukasz Izydorski przeciw 

8. Jakub Przemysław Jelinski przeciw 

9. Manuela Anna Michalak za 

10. Monika Izabela Nawrot za 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak za 

12. Andrzej Roman Okupniak przeciw 

13. Maciej Różański za 

14. Marek Samulczyk za 

15. Michał Jacek Szwacki przeciw 

16. Dorota Anna Traczyk przeciw 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol przeciw 

18. Paweł Antoni Wolniewicz przeciw 

19. Magdalena Anna Woźniak nieobecna 

20. Elżbieta Zapłata-Swedziak za 

21. Teresa Zygmanowska przeciw 

 
Nieobecna jedna (1) radna. 
Za przyjęciem wniosku głosowało – 6 radnych, przeciw – 14, wstrzymało się od głosu – 0 
radnych. 
Wniosek został ODRZUCONY. 
/zał. nr 10/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
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Dalej głos zabrał radny Marek Samulczyk. W uzasadnieniu strona 35, rozdział 707 
Gospodarka mieszkaniowa jest informacja, że wykonano termomodernizację budynków 

Komunalnych. Została też wykonana modernizacja systemu ciepłej wody użytkowej, 
w tym kontynuacja zmiany ogrzewania w budynku Armii Poznań. Radny zapytała, czy na 
ulicy Strajcha 27 będzie robiona modernizacja dachu?. 
 
Zastępca Burmistrza, Dorota Franek odpowiedziała, że na ten moment co innego jest 
priorytetem. Zostały zabezpieczone środki na wymianę ogrzewania. Ogrzewania z tak 
zwanych kopciuchów na ogrzewanie gazowe lub elektryczne. Dotyczy to budynków przy ul.  
Armii Poznań i Księdza Strecha. Mamy tam wymienioną część ogrzewania. Musimy 
zakończyć pozostałą część wymiany ciepła. Burmistrz poprosiła już pracowników o 
przeprowadzenie diagnozy, w jakim stanie jest dach i oszacowanie kosztów jego remontu. 
W tym budżecie nie ma tego ujętego. W sprawie remontu dachu wnioski złożyli dużo 
wcześniej radny Piotr Izydorski i Przewodnicząca Rady, Teresa Zygmanowska, ale w tej 
chwili priorytetem jest wymiana starych, nieekologicznych piecy. 
 
Dalej radny Marek Samulczyk zapytał o rozdział 71095 Pozostała działalność, 
zaplanowano budowę wybiegu dla psów. Radny zapytał, w którym miejscu ma powstać?. 
 
Burmistrz Miasta, Małgorzata Machalska odpowiedziała radnemu, że wybieg dla psów 
ma powstać naprzeciwko Wiśniowego Sadu, przy ulicy Fabrycznej. 
 
Dalej radny Marek Samulczyk zadał pytanie uzupełniające  Zastępcy Burmistrza, 
Michałowi Popławskiemu, o którym była mowa podczas Komisji Rozwoju i Infrastruktury. 
Chodziło o prace projektowo – drogowe. Dział 600 Przebudowa dróg, poprawa 
bezpieczeństwa, rozbudowa chodników na terenie miasta Luboń. Plan 7 milionów 400 
tysięcy złotych. Środki są zagwarantowane, zapisane w WPF. W tym zadaniu środki zostaną 
przeznaczone na budowę, przebudowę lub modernizację chodników i dróg zaplanowanych 
w latach poprzednich, na które uzyskano decyzje administracyjne pozwalające na ich 
realizację. W tym zadaniu radny pytał o środki, które są przeznaczone na wkład własny przy 
budowie ulicy Kopernika. Burmistrz stwierdził, że te środki będą i ulica Kopernika będzie 
robiona. Co zatem z tą ulicą i ulicą Wiejską, bo w budżecie na 2025 rok tej inwestycji nie 
widać?. 
 
Zastępca Burmistrza, Michał Popławski odpowiedział, że owszem mówił na Komisji, iż 
jednym z wniosków  jest ulica Kopernika, tylko zaznaczał, że to jeszcze nie jest podpisane 
przez prezesa Rady Ministrów. Jeżeli się potwierdzi, że dokument został podpisany, to 
oczywiście w pierwszym kwartale rozpoczniemy przetarg związany z budową tej drogi. 
Natomiast jeżeli chodzi o ulicę Wiejską, jeżeli się potwierdzą te informacje, to będziemy 
chcieli rozpocząć przetarg w połowie roku. 
 
Radna Monika Nawrot miała pytanie do Zastępcy Burmistrza, Doroty Franek. 
Pytanie a propos ul. Streicha. Zostało zlecone sprawdzenie stanu dachu na budynku 
komunalnym przy ul. Streicha oraz kosztów. Czy są już wyniki?. 
 
Zastępca Burmistrza, Dorota Franek odpowiedziała, że nie ma. Wynika to z przeglądu 
technicznego tego obiektu i zaleceń do remontu. 
 
Radna Monika Nawrot stwierdziła, że prace remontowe też są określane w przeglądach. 
 
 
Radny Marek Samulczyk podsumował, że brakuje pieniędzy na wykonanie projektów, 
które czekają gotowe na wykonanie dróg. Jeżeli w gospodarstwie domowym brakuje na coś 
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pieniędzy, to w pierwszej kolejności rezygnuje się z imprez. 
Gdzie my mamy pokazane oszczędności?. Zarówno poprzednia, jak i ta kadencja zaczęła 
się uchwałą, była jedną z pierwszych, w sprawie wynagrodzenia dla burmistrza i diet dla 
radnych. Uroczystości miejskie można połączyć i zrobić jedną, zamiast dwóch lub trzech. 
Prognozowane zadłużenie na rok 2025 wynosi 93 miliony złotych. Pożyczki kredyty, spłaty 
tych pożyczek, obsługa to jest około 13 milionów rocznie. Środki na inwestycje praktycznie 
się skończyły. Rok 2025 to pokaże. Jakie inwestycje zostaną na następny rok do budowy?. 
Zdaniem radnego projekty, które Miasto posiada, nie zostaną zrealizowane. Rok 2024 był 
ostatnim, gdzie jeszcze zostały wykonane inwestycje, przekładane z lat 2022 i 2023. 
 
Przewodnicząca Rady, Teresa Zygmanowska powiedziała, że 680 tysięcy, które 
przeznacza się  mniej więcej rocznie na imprezy miejskie, nie mają wpływu na inwestycje. 
Ile to jest metrów drogi, ile chodników, jeden?. Za to spotkania z mieszkańcami są co 
miesiąc. Imprez nikt nie robi dla siebie. Wszystkie są robione dla mieszkańców. 
 
 
Zastępca Burmistrza, Michał Popławski zwrócił uwagę, że zauważona przez radnego 
duża ilość inwestycji w roku 2024 wykonana została dzięki uzyskanym przez Miasto 
środkom zewnętrznym. Było to wynikiem ciężkiej pracy, zaangażowania i ogromnego 
doświadczenia pracowników Urzędu Miasta. Rzeczywiście Miasto ma w tym zakresie 
bardzo duże osiągnięcia. Możemy się pochwalić wyjątkowymi wynikami, sukcesami w 
kwestii uzyskanych dofinansowań. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 
 
Ad. 5.g. /głosowanie wniesionych przez burmistrza autopoprawek/. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad autopoprawkami.: 
 
Za przyjęciem autopoprawek głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 

9. Manuela Anna Michalak wstrzymała się od głosu 

10. Monika Izabela Nawrot wstrzymała się od głosu 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak wstrzymała się od głosu 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański wstrzymał się od głosu 

14. Marek Samulczyk za 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 
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18. Paweł Antoni Wolniewicz za 

19. Magdalena Anna Woźniak nieobecna 

20. Elżbieta Zapłata-Swedziak za 

21. Teresa Zygmanowska za 

 

 
/zał. nr 11/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
Nieobecna jedna (1) radna. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 16 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 4 
radnych. 
Autopoprawki zostały przegłosowane. 
 

 
 
Ad. 5.h. /głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawkami/. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 

9. Manuela Anna Michalak wstrzymała się od głosu 

10. Monika Izabela Nawrot wstrzymała się od głosu 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak wstrzymała się od głosu 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański za 

14. Marek Samulczyk wstrzymał się od głosu 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 

19. Magdalena Anna Woźniak nieobecna 

20. Elżbieta Zapłata-Swedziak wstrzymała się od głosu 

21. Teresa Zygmanowska za 

 

/zał. nr 12/ - UCHWAŁA NR IX/57/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 2024 
r. w sprawie uchwalenia budżetu miasta Luboń na 2025 rok. 
 
/zał. nr 13/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
Nieobecna jedna (1) radna. 
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Za podjęciem uchwały głosowało – 15 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 5 
radnych. 
Uchwała została przyjęta. 
 

 

 
 
Ad. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2025-2044, wraz z autopoprawkami. 
W pierwszej kolejności Skarbnik Miasta, Mirosław Stromczyński omówił założenia 
wieloletniej prognozy, a następnie przedstawił autopoprawki. 
Uchwała ta jak zwykle zawierała dwa załączniki, czyli wieloletnią prognozę finansową na 
lata 2025-2044 oraz wykaz przedsięwzięć wieloletnich. Jak wskazano w objaśnieniach 
punktem wyjścia do konstruowania wieloletniej prognozy finansowej były dane zawarte w 
budżecie na rok 2025, w części zarówno dochodowej jak i wydatkowej, ale też w 
pozostałych wierszach zapewniono zgodność wieloletniej prognozy z budżetem. Natomiast 
prognozując dochody i wydatki na kolejne lata, przyjęto jako punkt wyjścia dane w roku 2025, 
zwiększając o wskaźnik 5%. Przy wyborze tego wskaźnika kierowano się danymi z raportów 
Narodowego Banku Polskiego, jak również danymi z założeń, które sformułował minister 
finansów do projektu budżetu państwa na rok 2025. W tych danych możemy przeczytać 
wskaźniki dotyczące wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych, jakie będą wzrosty ceny 
żywności, energii, prognozowany wzrost PKB, wzrost wynagrodzeń, jakże istotny w 
przypadku wszelkich urzędów, w ogóle administracji publicznej, gdzie wiadomo 
wynagrodzenia to istotny składnik wydatków. Dalej prognozy dotyczące wskaźnika VBOR-
3M, czyli ten wskaźnik, który wpływa w przypadku Lubonia na koszty obsługi zadłużenia, 
też bardzo znaczące. Biorąc pod uwagę te wszystkie dane, przyjęto zarówno dla dochodów 
jak i dla wydatków w kolejnych latach wzrost o 5%, licząc rok do roku. Jeżeli chodzi o 
przedsięwzięcia, to w podziale na dwie części, czyli wydatki bieżące i majątkowe, w dużej 
części jest to kontynuacja przedsięwzięć z lat poprzednich. W dokumencie znalazły się takie 
zadania, jak: planowanie przestrzenne, zadania dotyczące zagospodarowania odpadów, 
czy instalacji termicznego przekształcania odpadów, odbieranie odpadów komunalnych od 
mieszkańców Lubonia, zadanie dotyczące wzmocnienia wojewódzkich przewozów 
pasażerskich. W zakresie inwestycji, chociażby budowa, przebudowa dróg, czyli 
kontynuacja zadania wieloletniego - uregulowanie gospodarki wód opadowych, prace 
projektowe, drogowe, prace inwestycyjne i kilka jeszcze tych zadań, które są kontynuowane 
z roku na rok. Zadania, które są zadaniami dwuletnimi w wielu przypadkach mają dłuższą 
perspektywę. To wszystko zawarte zostało w objaśnieniach. 
 
Autopoprawki wynikały z autopoprawek do uchwały budżetowej, gdzie w związku ze 
zmianami dochodów i wydatków też należało zmienić dane w załączniku numer 1 WPF. 
Zgłoszono też autopoprawkę w załączniku numer 2, czyli w wykazie przedsięwzięć. 
I tak w zadaniu pod nazwą odbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych 
zmieszanych zwiększono łącze nakłady finansowe i limit zobowiązań o 885 tysięcy. 
Natomiast limity w poszczególnych latach, rok 2026 o 423 613,75 zł, rok 2027 o 384 tysiące. 
Wzmocnienie wojewódzkich kolejowych przewozów pasażerskich skorygowano limity o 
4028 zł. Budowa ulicy Buczka, łączne nakłady finansowe i limit zobowiązań zwiększono o 
62750,49 zł. Natomiast w roku 2025 o 4,048,676,33 zł. Kolejne zadanie - gospodarowanie 
wodami opadowymi na terenie miasta Luboń jako element adaptacji do zmian klimatów. 
Łączne nakłady finansowe i limit zobowiązań zwiększono o 1,827,456,36 zł. Natomiast w 
poszczególnych latach to wyglądało następująco. Rok 2025 i 2026 plus 690 846 zł w 
każdym z tych lat i rok 2027 zwiększono o 445 764,36 zł. Ponadto dokonano korekty przy 
opisie zadania pod nazwą budowa parkingu, ustalono  tutaj okres realizacji od 2024-2025. 
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Dalej, Przewodnicząca Rady Miasta, Teresa Zygmanowska oddała głos 
Wiceprzewodniczącej Rady, pani Annie Bernaciak i poprosiła o przedstawienie uchwały 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o 
projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Luboń na lata 2024-
2044. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Luboń, Anna Bernaciak przedstawiła uchwałę w 
całości. 
 
/zał. nr 14/ - Uchwała Nr SO-18/0957/191/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu, z dnia 9 grudnia 2024r. sprawie wyrażenia opinii o projekcie 
uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Luboń na lata 2024-2044. 
 
Dalej, Przewodnicząca Rady Miasta, Teresa Zygmanowska poprosiła Burmistrz 
Miasta o stanowisko w sprawie opinii RIO. 
Stanowisko Pani Burmistrz w sprawie opinii RIO, to była pełna akceptacja. Uwagi zostały 
uwzględnione i zawarte w autopoprawkach. 
 
Projekt uchwały opiniowały trzy (3) Komisje: Komisja Budżetu i Finansów, Rozwoju i 
Infrastruktury, Organizacyjno-Prawna. Wszystkie Komisje zaopiniowały projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
 

Dyskusji nie było. 

 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały wraz z autopoprawkami.: 
 
Za przyjęciem uchwały z autopoprawkami głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 

9. Manuela Anna Michalak wstrzymała się od głosu 

10. Monika Izabela Nawrot wstrzymała się od głosu 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak wstrzymała się od głosu 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański wstrzymał się od głosu 

14. Marek Samulczyk wstrzymał się od głosu 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 

19. Magdalena Anna Woźniak nieobecna 

20. Elżbieta Zapłata-Swedziak wstrzymała się od głosu 

21. Teresa Zygmanowska za 
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/zał. nr 15/ - UCHWAŁA NR IX/58/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 2024 
r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2044/. 
 
zał. nr 16/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
Nieobecna jedna (1) radna. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 6 
radnych. 
Uchwała została przegłosowana. 
 

 

Ad 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Miasta 
Luboń ograniczeń w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży. 
Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Burmistrza, Dorota Franek: Na przełomie lipca  
i sierpnia 2024r., podczas ostatnich przedwakacyjnych posiedzeń, odbyło się wspólne  
posiedzenie wspólnej Komisji Sfery Społecznej z Komisją Organizacyjno-Prawną Rady  
Miasta Luboń.  Na wniosek Komisji Organizacyjno-Prawnej w spotkaniu uczestniczyli  
również członkowie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i powrócono 
do tematu, który został wywołany już jakiś czas temu. Mianowicie ograniczenia sprzedaży 
alkoholu między godziną 22:00 a 6:00 rano. Na podstawie analiz pochodzących  
z innych miast, które już taką uchwałę podjęły, że zmalały rozboje i zakłócanie ciszy nocnej. 
Dlatego wystąpiono do Rady Miasta Luboń o podjęcie takiej uchwały, czyli o ograniczenie 
sprzedaży alkoholu od godziny 22:00 do godziny 6:00 rano. 

 

Projekt uchwały zaopiniowały dwie (2) Komisje Rady: Sfery Społecznej, Organiza-
cyjno-Prawna. Obie zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 

 

Dyskusja: 

Radny Maciej Różański zapytał, ile było zgłoszeń naruszeń związanych z zakupem  
alkoholu w godzinach nocnych, tj. po godzinie 22:00?. 

 

Zastępca Burmistrza, Dorota Franek powiedziała, że są to zbyt szczegółowe pytanie, 
żeby udzielić odpowiedzi bez sprawdzenia, ale udzieliła informacji w jakich lokalizacjach w 
Luboniu dochodziło najczęściej do rozbojów i naruszeń po godzinie 22:00. Z analiz wynika, 
że w okolicach sklepu Żabka, na terenie całego miasta. Mapę zagrożeń zainteresowanym 
osobom Burmistrz może przekazać, bo taką Miasto dysponuje. 

 

Dalej radny Maciej Różański zapytał, ile jest takich punktów w Luboniu, które sprzedaje 
alkohol po godzinie 22:00?. 

 

Kierownik Wydziału Oświaty, Zdrowia i Kultury Urzędu Miasta Luboń, Romualda  
Suchowiak odpowiedziała, że liczbowo nie odpowie, ale to są stacje benzynowe oraz 
sklepy Żabka. 
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Radny Maciej Rożański stwierdził, że sklepy, które w dużej mierze opierają się na  
sprzedaży alkoholu będą musiały prawdopodobnie zamknąć się o 22:00, zamiast o 23:00. 
To może spowodować ta decyzja, przynajmniej w niektórych sklepach typu Żabki. Ponadto 
mieszkańcy nie będą mieli dostępu do innych produktów w godzinach nocnych, bo ludzie 
nie tylko chodzą do sklepu po alkohol. Radny nie jest zwolennikiem sprzedaży środków 
szkodliwych, ale myślał przede wszystkim o przedsiębiorcach, którzy i tak nie mają już łatwo. 
Ponadto zastanawiał się, jak ten zakaz będzie się miał do prawa wyboru i wolności?. Warto 
bowiem zawsze spojrzeć trochę głębiej na konsekwencje wszelakich działań. W tym miejscu 
radny przytoczył słowa Claude Frédérica Bastiat, francuskiego ekonomisty wolnorynkowego, 
filozofa i polityka, że powinniśmy uwzględniać nie tylko to, co widać, ale także to, czego nie 
widać. To, co widać, to zakaz sprzedaży alkoholu w godzinach od 22:00 do 6:00.  Nie widać 
jednak konsekwencji dla prowadzących działalność gospodarczą, a one mogą być uderza-
jące. Konsekwencje mogą też ponieść ci, którzy po 22:00 będą chcieli kupić artykuły spo-
żywcze, a nie zrobią już tego, bo sklepy ze względu na małą opłacalność nie będą pracowały 
dłużej niż do 22:00. Ograniczenie to wpłynie również na stacje benzynowe i supermarkety, 
które będą zmuszone pewnie zmiany organizacyjne wprowadzić. Radny poinformował, że 
będzie głosował wstrzymująco, tym bardziej że dzwonił przed sesją i rozmawiał  
z przedsiębiorcami, którzy nie mieli pojęcia, że taka uchwała będzie przez Radę Miasta w 
dniu 12 grudnia 2024r. głosowana. 

 

Zastępca Burmistrza, Dorota Franek wyraziła opinię, że trudno byłoby przed każdą 
uchwałą robić spotkania z mieszkańcami  i pytać o Ich zdanie. Jednak zwróciła uwagę, że 
z przedsiębiorcami, którzy posiadają koncesje na sprzedaż alkoholu spotkania się odbyły. 
Dlatego pytanie, do których osób dzwonił radny, czy te osoby były spotkaniu? 

 

Radny Maciej Różański stwierdził, że pewnie nie były. 

 

Zastępca Burmistrza, Dorota Franek dodała, że w poprzedniej kadencji, grudniu (radny 
Różański nie był jeszcze w Radzie) członkowie Rady, mieli możliwość zapoznania się z 
programem profilaktycznym uchwalanym na lata 2023-2027. Wówczas również  
dyskutowano na ten temat. Została przeprowadzona analiza i sonda wśród mieszkańców. 
Na pytanie, czy jesteś za ograniczeniem czasowym sprzedaży alkoholu, ponad połowa  
respondentów odpowiedziała tak. Stąd taka decyzja w sprawie. Wychodzimy  naprzeciw 
tym, którzy brali udział w badaniu. Taka była wola mieszkańców. Jest to również wynik tego, 
że w miastach i miejscowościach, gdzie takie ograniczenie już nastąpiło, zdecydowanie, co 
wynika z danych policji, spadły rozboje. Luboń nie wprowadza prohibicji, zakazu sprzedaży 
alkoholu. To jest tylko jedna godzina ograniczenia dostępu do jego zakupu. Jednym  
z obowiązków ustawowych gminy jest przeciwdziałanie alkoholizmowi. To bardzo skromny 
sposób ograniczenia dostępu do alkoholu. 

 

Radny Rafał Błaszczak wyraził opinię, że z jednej strony decyzję o ograniczeniu sprzedaży 
alkoholu można by zrozumieć, patrząc przez pryzmat dobra młodzieży, ale z drugiej strony 
praktycznie gdzie tylko można, różnymi przepisami ogranicza się sferę wolności człowieka. 
Radny był zdania, żeby edukować młodzież, ludzi, którzy w ilości nadmiernej spożywają 
alkohol. Zakazy wprowadzone w innych krach pokazały, że gdy w ogóle nie było alkoholu,  
to tym bardziej wszyscy pili i kwitł nielegalny interes produkcji alkoholu. Ponadto radny  
zgadzał się ze swoim przedmówcą, że jest to w pewnym sensie uderzanie w działalność 
gospodarczą. Zadaniem Rady Miasta jest robić wszystko, żeby pobudzać działalność  
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gospodarczą, bo przez pobudzanie działalności zawsze miasto będzie miało większe 
wpływy. Edukacja, a nie zakazy, bo każdy człowiek ma wolną wolę i każdy powinien decy-
dować jaką drogę w życiu wybiera. 

 

Zastępca Burmistrza, Dorota Franek zwróciła uwagę, że Luboń jest wiodącą gminą w 
powiecie, jeśli chodzi o edukację, w kontekście spożywania alkoholu. Przykładem jest  
Centrum, przykładem są działania prowadzone w szkołach, przez Zespół ze strażą miejską, 
policją, Miejskim Ośrodkiem Pomocy Społecznej. Edukujemy i mamy nadzieję, że przyczyni 
się do mniejszego spożycia alkoholu, zarówno wśród młodzieży, jak dorosłych. Gminna Ko-
misja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na co dzień widzi dramaty ludzkie, rodzinne. 
Przez wprowadzenie przedmiotowej uchwały swobód ludzi Rada nie ograniczy, bo takim 
sposobem myślenia można stwierdzić, że skoro ktoś chciałby zjeść sushi w nocy i nie może 
go kupić, bo restauracja jest zamknięta, to jest to ograniczenie wolności. 

 

Radny Maciej Różański podziękował radnemu Rafałowi Błaszczakowi za głos  lekkiego 
poparcia. Właśnie  o wolność gospodarczą radnemu najbardziej. Ponadto zdaniem radnego 
bardziej wymiernym skutkiem przeciwdziałania alkoholizmowi, byłoby ograniczanie sprze-
daży alkoholu w godzinach porannych, nie nocnych. Dlatego, że spora część osób, które 
spożywają alkohol, głównie  kupują tzw. małpki. Robią to od rana, przed pracą. Ma to 
ogromny wpływ na wypadki w pracy i to zjawisko jest groźniejsze, niż spożywanie alkoholu 
wieczorem. 

 

Komendant Straży Miejskiej, Łukasz Kołacz powiedział, że gdyby radni widzieli w jakim 
stanie służby mundurowe „ściągają” z ulicy ludzi, to tej dyskusji by nie było. Ostatnio Straż 
Miejska wjozła kobietę, która miała powyżej 3 promila alkoholu. Nie było z nią żadnego  
kontaktu. Po alkohol sięgają coraz młodsi ludzie. Kto kupuje chleb o 23:00 w Żabce?.  
W tych godzinach kupowany jest przede wszystkim alkohol. 

 

Radny Marek Samulczyk powiedział, ze radni są reprezentantami mieszkańców, bo to 
mieszkańcy ich wybrali. Jeżeli głos mieszkańców był, jak pani Burmistrz mówiła 70 procent 
tych, którzy wyrazili wolę ograniczenia sprzedaży alkoholu, to radny Marek Samulczyk 
reprezentując mieszkańców, zagłosuje za podjęciem przedmiotowej uchwały. Tu  nie ma o 
czym dyskutować, taka jest wola mieszkańców. 

 

Radna Anna Bernaciak powiedziała, że członkowie komisji, którzy rozpatrywali projekt 
przedmiotowej uchwały, otrzymaliśmy materiały m.in. z Krajowego Centrum Przeciwdziała-
nia Uzależnieniom. Z tego miejsca poprosiła Panią Dominikę z Biura Rady, żeby przesłała 
te materiały wszystkim radnym, żeby wszyscy mieli możliwość zapoznania się z nimi. Dane 
w tych dokumentach, które pochodzą z gmin, które już przyjęły jakieś ograniczenia sprze-
daży alkoholu, notabene do tej pory tylko jedna gmina z tego rozwiązania się wycofała, 
dowodzą, że ilość interwencji służb od okresu obowiązywania uchwały spada. To są po-
ziomy rzędu 50%. To są niesamowite ilości i nie dotyczą tylko godzin obowiązywania 
uchwały. Interwencje o ponad 30% spadły w porównaniu z analogicznym okresem przed 
obowiązywaniem tej uchwały, także w ciągu całej doby, czyli nie tylko w godzinach, kiedy ta 
sprzedaż alkoholu została uniemożliwiona. Co więcej, odzew mieszkańców jest absolutnie 
pozytywny, zdecydowanie przewyższający negatywny. Właściciele punktów (dane z badań 
ogólnokrajowych) z tego rozwiązania są zadowoleni. To zwiększa bezpieczeństwo sprze-
dawców w sklepach po godzinie 22:00, gdzie z reguły zostaje w sklepie jedna osoba, a klient 
jest różny. Całą sprawa ma dużo większy wymiar, ponieważ nie dotyczy tylko interwencji 
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związanych z zakłóceniem porządku i bezpieczeństwa publicznego w miejscach  
publicznych, ale również interwencji związanych z przemocą domową. To jest argument, 
który powinien być w tym wypadku argumentem koronnym. Przedstawiciele Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych potwierdzą, że żadna edukacja,  
działania terapeutyczne, działania profilaktyczne w tym obszarze nie przynoszą  
zadowalających efektów. 

 

Linki po spotkaniu Komisji Sfery Społecznej zostały przez przewodniczącego Komisji,  
Michała Szwackiego przesłane radnym, dlatego pani Dominika nie musiała ich już  
przekazywać. Wystarczy się z nimi zapoznać, bo twarde dane w nich zawarte bronią się 
same. 

 

Na tym dyskusję zakończono. 

 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały.: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak przeciw 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 

9. Manuela Anna Michalak wstrzymała się od głosu 

10. Monika Izabela Nawrot wstrzymała się od głosu 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak za 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański wstrzymał się od głosu 

14. Marek Samulczyk za 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 

19. Magdalena Anna Woźniak nieobecna 

20. Elżbieta Zapłata-Swedziak za 

21. Teresa Zygmanowska za 

 

 
/zał. nr 17/ - UCHWAŁA NR IX/59/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 2024 
r. w sprawie wprowadzenia na terenie Miasta Luboń ograniczeń w godzinach nocnej 
sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem 
sprzedaży. 
 
 
zał. nr 18/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
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Nieobecna jedna (1) radna. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 16 radnych, przeciw – 1 radny, wstrzymało się od głosu 
– 3 radnych. 
Uchwała została przegłosowana. 
 
 
 
Ad 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 
Burmistrza Miasta Luboń w trybie bezprzetargowym umowy najmu na okres do 
trzech lat (stacja zlewcza). 
Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza, Michał Popławski.: 

Burmistrz poprosił Radę Miasta Luboń o wyrażenie zgody na dokonanie przez Burmistrza 
czynności polegającej na zawarciu w trybie bezprzetargowym umowy dzierżawy części  
terenu przy ul. Dębieckiej 2 w Luboniu, o powierzchni 2489,91 m² .  Przedmiot umowy  
dotyczył wykorzystania dla potrzeb prowadzenia działalności gospodarczej – stacji zlewczej 
dla ścieków dowożonych na terenie Miasta Luboń wraz niezbędnymi obiektami, urządze-
niami technologicznymi i drogą dojazdową. Miasto Luboń jest właścicielem działki nr 3 / 47, 
ark. 1, obręb Luboń przy ul. Dębieckiej 2  w Luboniu. Teren o powierzchni 2489,91 m², został 
przeznaczony na prowadzenie działalności gospodarczej – stacji zlewczej ścieków dowo-
żonych na terenie miasta Luboń.  Poprzednia umowa dzierżawy terenu dla urządzeń od-
bioru ścieków dowożonych połączonych z kanalizacją sanitarną, której użytkownikiem jest 
AQUANET S.A. zawarta jest na czas określony – roku.  Ponieważ stacja odbioru ścieków 
dowożonych będzie użytkowana w kolejnych latach,  zasadnym było przedłużenie umowy 
o wydzierżawieniu wymienionego w projekcie uchwały terenu. 

 

Projekt uchwały opiniowały trzy (3) Komisje: Komisja Budżetu i Finansów, Rozwoju i 
Infrastruktury, Organizacyjno-Prawna. Wszystkie Komisje zaopiniowały projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
 
Dyskusji nie było. 
 
 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały.: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 

9. Manuela Anna Michalak za 

10. Monika Izabela Nawrot za 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak za 

12. Andrzej Roman Okupniak za 
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13. Maciej Różański za 

14. Marek Samulczyk za 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 

19. Magdalena Anna Woźniak nieobecna 

20. Elżbieta Zapłata-Swedziak za 

21. Teresa Zygmanowska za 

 

 
/zał. nr 19/ - UCHWAŁA NR IX/60/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 2024 
r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Burmistrza Miasta Luboń w trybie 
bezprzetargowym umowy najmu na okres do trzech lat (stacja zlewcza). 
 
 
zał. nr 20/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
Nieobecna jedna (1) radna. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych, przeciw – 0 radnych, wstrzymało się od 
głosu – 0 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Ad 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania Medalu "Zasłużony dla 
Miasta Luboń" panu Zbigniewowi Czekała. 
Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Przewodniczącej Komisji Organizacyjno-
Prawnej, Anna Bernaciak.: 
W dniu 20.11.2024 r. wpłynął do tut. Urzędu wniosek o nadanie tytułu „Zasłużony dla Miasta 
Luboń” Zbigniewowi Czekale. Spełniał on wymogi formalne, a wnioskodawcami byli Szkoła 
Podstawowa nr 1 w Luboniu oraz Polskie Towarzystwo Turystyczno-Krajoznawcze Oddział 
w Luboniu. Komisja Organizacyjno-Prawna RML rozpatrzyła niniejszy wniosek na 
posiedzeniu w dniu 10.12.2024. 
Pan Zbigniew Czekała, od lat związany z Miastem Luboń, jest wybitną postacią, która 
poprzez swoją działalność zawodową, społeczną i edukacyjną wnosi istotny wkład w rozwój 
Miasta oraz edukację jego mieszkańców. Na co dzień pełni funkcję nauczyciela w Szkole 
Podstawowej nr 1 w Luboniu, a także prezesa lokalnego oddziału PTTK, gdzie od 21 lat 
prowadzi Szkolne Koło Krajoznawczo-Turystyczne. 
Pan Zbigniew Czekała jest uznanym organizatorem wielu wydarzeń o charakterze 
patriotycznym, historycznym i krajoznawczym, które obejmują rajdy, wycieczki i obozy 
tematyczne. Jego działania promują lokalną historię oraz kulturę, w szczególności pamięć 
o Powstaniu Wielkopolskim, m.in. poprzez coroczne „Wieczornice”. 
Za swoje zaangażowanie w edukację i promowanie wartości patriotycznych Pan Czekała 
został uhonorowany licznymi nagrodami. Jego wieloletnia praca na rzecz edukacji, 
społeczności lokalnej oraz ochrony dziedzictwa kulturowego zasługuje na najwyższe 
uznanie. 
 
 
Wniosek został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Organizacyjno-Prawną. 
 
 
Dyskusji nie było. 
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W związku z powyższym Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały.: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 

9. Manuela Anna Michalak za 

10. Monika Izabela Nawrot za 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak za 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański za 

14. Marek Samulczyk za 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 

19. Magdalena Anna Woźniak nieobecna 

20. Elżbieta Zapłata-Swedziak za 

21. Teresa Zygmanowska za 

 

 
/zał. nr 21/ - UCHWAŁA NR IX/61/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 2024 
r. w sprawie przyznania Medalu "Zasłużony dla Miasta Luboń" panu Zbigniewowi 
Czekała. 
 
 
/zał. nr 22/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
Nieobecna jedna (1) radna. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych, przeciw – 0 radnych, wstrzymało się od 
głosu – 0 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
 
Ad 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania Medalu "Zasłużony dla 
Miasta Luboń" pani Marii Nowak. 
Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Przewodniczącej Komisji Organizacyjno-
Prawnej, Anna Bernaciak.: 
W dniu 4.12.2024 r. wpłynął do tut. Urzędu wniosek o nadanie tytułu „Zasłużony dla Miasta 
Luboń” Marii Nowak. Spełniał on wymogi formalne, a wnioskodawcami byli Szkoła 
Podstawowa nr 4 w Luboniu oraz Zespół Szkół w Luboniu. Komisja Organizacyjno-Prawna 
RML rozpatrzyła niniejszy wniosek na posiedzeniu w dniu 10.12.2024. 
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Pani Maria Nowak, to postać, która przez swoje życie zawodowe i działalność społeczną 
przyczyniła się do rozwoju edukacji i integracji społeczności lokalnej w Luboniu. Swoją pracę 
pedagogiczną rozpoczęła w 1966 roku. W latach 1991-1999 pełniła funkcję dyrektorki 
Szkoły Podstawowej nr 4, a następnie do roku 2007 Gimnazjum nr 1, aktywnie angażując 
się w rozwój uczniów oraz współpracując z instytucjami kultury i lokalnym środowiskiem. 
Zorganizowała oddziały dla dzieci z niepełnosprawnością intelektualną i promowała rozwój 
talentów artystycznych, zakładając kółka teatralne i zespoły muzyczne. 
Pani Maria Nowak była inicjatorką wielu działań na rzecz edukacji i integracji, takich jak 
organizacja konkursów przedmiotowych, recytatorskich oraz warsztatów językowych. Jej 
uczniowie odnosili sukcesy w wojewódzkich konkursach, a dzięki jej staraniom powstała 
pierwsza w lubońskich szkołach pracownia komputerowa czy nawiązane zostały kontakty 
międzynarodowe. 
Za swoje zasługi w dziedzinie edukacji Pani Maria Nowak została uhonorowana Medalem 
Komisji Edukacji Narodowej oraz licznymi certyfikatami i nagrodami. Jej nieustanne dążenie 
do doskonalenia zawodowego oraz zaangażowanie w rozwój młodzieży i społeczności 
lokalnej zasługują na uznanie. 
 
 
Wniosek został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Organizacyjno-Prawną. 
 

 

Dyskusji nie było. 
 
 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały.: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 

9. Manuela Anna Michalak za 

10. Monika Izabela Nawrot za 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak za 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański za 

14. Marek Samulczyk za 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 

19. Magdalena Anna Woźniak nieobecna 

20. Elżbieta Zapłata-Swedziak za 

21. Teresa Zygmanowska za 
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/zał. nr 23/ - UCHWAŁA NR IX/62/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 2024 
r. w sprawie przyznania Medalu "Zasłużony dla Miasta Luboń" pani Marii Nowak. 
 
 
/zał. nr 24/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
Nieobecna jedna (1) radna. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych, przeciw – 0 radnych, wstrzymało się od 
głosu – 0 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Ad 11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie porozumienia 
międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Gminą Komorniki oraz Miastem 
Luboń i Gminą Dopiewo w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 
 
Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza, Michał Popławski: 
Miasto Poznań zaproponowało zmienić porozumienie międzygminne w zakresie lokalnego 
transportu zbiorowego z Gminą Komorniki, Miastem Luboń i Gminą Dopiewo z uwagi na 
planowane utworzenie nowej linii komunikacyjnej nr 789 na trasie Łęczyca - Wiry- 
Komorniki-Szreniawa - Rosnówko - Walerianowo -Rosnowo - Chomęcice - Głuchowo. 
Wniosek dotyczący nowego połączenia złożyła Gmina Komorniki, które będzie je 
finansować w ramach dotacji celowej. Linia nr 789 umożliwi poszerzenie oferty transportu 
publicznego w rejonie stacji PKM (Poznańskiej Kolei Metropolitalnej) w miejscowości Wiry 
oraz Rosnówko oraz ich lepszą komunikację z Urzędem Gminy Komorniki. 
 
Projekt uchwały opiniowały dwie (2) Komisje: Rozwoju i Infrastruktury, 
Organizacyjno-Prawna. Obie Komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 
 
 
Dyskusji nie było. 
 
 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały.: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 

9. Manuela Anna Michalak za 

10. Monika Izabela Nawrot za 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak za 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański za 
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14. Marek Samulczyk za 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 

19. Magdalena Anna Woźniak nieobecna 

20. Elżbieta Zapłata-Swedziak za 

21. Teresa Zygmanowska za 

 

 
/zał. nr 25/ - UCHWAŁA NR IX/63/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 
2024r. w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a 
Gminą Komorniki oraz Miastem Luboń i Gminą Dopiewo w zakresie lokalnego 
transportu zbiorowego. 
 
 
/zał. nr 26/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
Nieobecna jedna (1) radna. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych, przeciw – 0 radnych, wstrzymało się od 
głosu – 0 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
 
Ad 12. Przedstawienie planów pracy Komisji Rady na 2025 rok. 
 
/zał. nr 27/ - Plan pracy na rok 2025 Komisji Ochrony Środowiska. 
 
/zał. nr 28/ - Plan pracy na rok 2025 Komisji Organizacyjno-Prawnej. 
 
/zał. nr 29/ - Plan pracy na rok 2025 Komisji Sfery Społecznej. 
 
/zał. nr 30/ - Plan pracy na rok 2025 Komisji Budżetu i Finansów. 
 
/zał. nr 31/ - Plan pracy na rok 2025 Komisji Rozwoju i Infrastruktury. 
 
 
 
Ad 13.  /zał. nr 32/ - Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Luboń o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Pytań nie było. 
 
 
 
Ad 14. /zał. nr 33/ - Sprawozdanie Burmistrz Miasta Luboń o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym oraz wykonania uchwał. 
 
Pytań nie było. 
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Ad 15. Wolne głosy i wnioski. 
W tym punkcie radny Andrzej Okupniak podziękował wszystkim osobom 
zaangażowanym w organizację Wigilii Miejskiej. 
 
Radna Dorota Traczyk poruszyła cztery (4) sprawy: 

1. Wnioskowała, żeby szukać rozwiązania dla linii autobusowej nr 690.,ale 
niekoniecznie ad hoc, jak miało to miejsce podczas sesji, tylko żeby jednak zrobić 
analizę. Może nie będzie to autobus, może jakieś inne rozwiązanie, także żeby też 
mieszkańcy nie odnieśli wrażenia, że jest to odkładane i zapominane. Dlatego 
radna wnioskowała, żeby w nowym roku się temu przyjrzeć. /wniosek do Burmistrza 
i Komisji Rozwoju i Infrastruktury/. 

2. Drugi wniosek dotyczył Kocich Dołów. Kocik Dołów. Ludzie boją się zahamowania 
inwestycji w związku z tym, że będą te wysokie odszkodowania za zmianę planu. 
Mieszkańcy usłyszeli audycję radiową i są zaniepokojeni. Trzeba to wyjaśniać, żeby 
nie zostawiać ludzi z takimi myślami i uspokoić nastroje. 

3. Trzecia sprawa dotyczyła budżetu, tj. poczynienia kroków w kierunku szukania 
4. Rada Miasta podjęła na sesji (12.12.2024r.) uchwałę dotyczącą przeciwdziałania 

alkoholizmowi. Radna zaproponowała, żeby pod koniec roku 2025 przeprowadzić 
analizę o ile się zmniejszyło niekorzystne działanie spożywania alkoholu, żebyśmy 
było wiadomo na ile to działanie miało sens. 

 
Przewodnicząca Rady Miasta, Teresa Zygmanowska omówiła wszystkie sprawy 
związane z pracami w Radzie. Podała między innymi ustalone terminy sesji Rady, które 
zaplanowane zostały z wyprzedzeniem na pół roku, tj. do lipca 2025. W miesiącu sierpniu, 
jak zawsze planowana jest przerwa wakacyjna i w tym czasie Rada nie będzie się spotykać. 
Na koniec złożyła wszystkim świąteczne życzenia. 
 
Ad 16. Przyjęcie protokołów sesji nr VII i VIII. 
 
Do protokołu nr VII, z dnia 07 listopada 2024r. uwag nie było. 
 
 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przyjęciem 
protokołu nr VII/2024. 
 
Za przyjęciem protokołu głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 

9. Manuela Anna Michalak za 

10. Monika Izabela Nawrot za 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak za 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański za 

14. Marek Samulczyk za 

15. Michał Jacek Szwacki za 
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16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 

19. Magdalena Anna Woźniak nieobecna 

20. Elżbieta Zapłata-Swedziak za 

21. Teresa Zygmanowska za 

 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
/zał. nr 34/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
 
 
 
Do protokołu z sesji UROCZYSTEJ nr VIII, z dnia 13 listopada 2024r. uwag nie było. 
 
 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przyjęciem 
protokołu nr VII/2024. 
 
Za przyjęciem protokołu głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 

9. Manuela Anna Michalak za 

10. Monika Izabela Nawrot za 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak za 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański za 

14. Marek Samulczyk za 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 

19. Magdalena Anna Woźniak nieobecna 

20. Elżbieta Zapłata-Swedziak za 

21. Teresa Zygmanowska za 

 
 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
/zał. nr 33/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
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Ad 17. Zakończenie obrad. 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady, pani Teresa Zygmanowska 
zamknęła IX sesję Rady Miasta Luboń IX kadencji o godz. 20:22. 
 
 
 
Załączniki: 
 
/zał. nr 1/ - Porządek obrad. 
 
/zał. nr 2/ - Stwierdzenie quorum – Lista obecności - wynik głosowania. 

 

/zał. nr 3/ - UCHWAŁA NR IX/55/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 2024 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie: uchwały budżetowej Miasta Luboń na 2024 rok 

  
/zał. nr 4/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
/zał. nr 5/ - UCHWAŁA NR IX/56/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 2024 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie: uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Luboń na lata 2024-2044 
 
/zał. nr 6/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
/zał. nr 7/ - Opinia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Luboń w sprawie projektu 
budżetu Miasta na rok 2025. 
 
 
/zał. nr 8/ - Uchwała Nr SO-18/0951/643/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu, z dnia 9 grudnia 2024r. w sprawie wyrażenia opinii o 
możliwości sfinansowania deficytu budżetu Miasta Luboń w roku 2025. 
 
 
/zał. nr 9/ - Uchwała Nr SO-18/0952/191/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu, z dnia 9 grudnia 2024r. w sprawie wyrażenia opinii 
projekcie uchwały budżetowej Miasta Luboń na rok 2025. 
 
 
/zał. nr 10/ - Głosowanie - wynik głosowania w sprawie odrzucenia wniosku radnego 
Marka Samulczyka. 
 
 
/zał. nr 11/ - Głosowanie - wynik głosowania – głosowanie autopoprawek. 
 
 

/zał. nr 12/ - UCHWAŁA NR IX/57/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 2024 
r. w sprawie uchwalenia budżetu miasta Luboń na 2025 rok. 
 
 
/zał. nr 13/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
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/zał. nr 14/ - Uchwała Nr SO-18/0957/191/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu, z dnia 9 grudnia 2024r. sprawie wyrażenia opinii o projekcie 
uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Luboń na lata 2024-2044. 
 
 
/zał. nr 15/ - UCHWAŁA NR IX/58/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 2024 
r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2044/. 
 
zał. nr 16/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
 
/zał. nr 17/ - UCHWAŁA NR IX/59/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 2024 
r. w sprawie wprowadzenia na terenie Miasta Luboń ograniczeń w godzinach nocnej 
sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem 
sprzedaży. 
 
 
zał. nr 18/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
 
/zał. nr 19/ - UCHWAŁA NR IX/60/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 2024 
r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Burmistrza Miasta Luboń w trybie 
bezprzetargowym umowy najmu na okres do trzech lat (stacja zlewcza). 
 
 
zał. nr 20/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
 
/zał. nr 21/ - UCHWAŁA NR IX/61/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 2024 
r. w sprawie przyznania Medalu "Zasłużony dla Miasta Luboń" panu Zbigniewowi 
Czekała. 
 
 
/zał. nr 22/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
 
 
/zał. nr 23/ - UCHWAŁA NR IX/62/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 2024 
r. w sprawie przyznania Medalu "Zasłużony dla Miasta Luboń" pani Marii Nowak. 
 
 
/zał. nr 24/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
 
 
/zał. nr 25/ - UCHWAŁA NR IX/63/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 grudnia 
2024r. w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a 
Gminą Komorniki oraz Miastem Luboń i Gminą Dopiewo w zakresie lokalnego 
transportu zbiorowego. 
 
 
/zał. nr 26/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
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/zał. nr 27/ - Plan pracy na rok 2025 Komisji Ochrony Środowiska. 
 
/zał. nr 28/ - Plan pracy na rok 2025 Komisji Organizacyjno-Prawnej. 
 
/zał. nr 29/ - Plan pracy na rok 2025 Komisji Sfery Społecznej. 
 
/zał. nr 30/ - Plan pracy na rok 2025 Komisji Budżetu i Finansów. 
 
/zał. nr 31/ - Plan pracy na rok 2025 Komisji Rozwoju i Infrastruktury. 
 
 
/zał. nr 32/ - Sprawozdanie Burmistrz Miasta Luboń o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym oraz wykonania uchwał. 
 
 
/zał. nr 33/ - Głosowanie - wynik głosowania nad przyjęciem protokołu nr VII, z dnia 
07 listopada 2024r. 
 

 
/zał. nr 34/ - Głosowanie - wynik głosowania nad przyjęciem protokołu nr VIII, z dnia 
13 listopada 2024r. 
 
 
 

 

       Protokół sporządziła: 

       Dominika Kędziora 

 

       Biuro Rady Miasta Luboń 


